
Protokół Nr XXVI/20
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 26 listopada 2020r.

XXVI Sesji, która odbyła się za pomocą środków komunikacji elektronicznej przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 26 listopada 2020r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:50 tego samego dnia.

Na podstawie obecności potwierdzonej w programie eSesja Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu 
bierze udział 21 osób, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 31 marca 2020r. o zmianie ustawy o 
szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 
COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych 
innych ustaw organy samorządu terytorialnego mogą zwoływać i odbywać obrady z wykorzystaniem 
środków porozumiewania się na odległość lub korespondencyjnie. Dodał, że radni muszą wyrazić zgodę 
na obrady prowadzone za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Na protokolanta powołał Marię Mierzwa-Owczarek. 

Głosowano w sprawie:
decyzji o odbyciu Sesji przy użyciu środków komunikacji elektronicznej . 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący powiedział, że zgodnie ze stanowiskiem Komisji Gospodarki Komunalnej, 
Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy proponuje wycofanie z porządku obrad trzech projektów uchwał 
dotyczących gospodarki odpadami komunalnymi i wprowadzenie dwóch projektów uchwał dotyczących 
zmiany stawek przedmiotowych dla Samorządowego Zakładu Budżetowego – Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu i wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

Głosowano w sprawie:
wycofania z punktu 6 porządku obrad trzech projektów uchwał dotyczących gospodarki odpadami 
komunalnymi . 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Wojciech Dudek

Głosowano w sprawie:
uzupełnienia punktu 6 porządku obrad o dodatkowy projekt uchwały dotyczący zmiany Uchwały Rady 
Miejskiej Orzesze Nr XV/159/19 z dnia 12 grudnia 2019r. w sprawie ustalenia stawek dotacji 
przedmiotowych dla samorządowego zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej na 2020 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
uzupełnienia punktu 6 porządku obrad o dodatkowy projekt uchwały dotyczący wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z XXV Sesji
Nie zgłoszono wniosków dotyczących zmiany porządku obrad.

4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Na wstępie Burmistrz poinformował, że:

– przy użyciu środków komunikacji elektronicznej odbyło się spotkanie z CPK, na którym 
przedstawiono możliwe warianty przebiegu linii kolejowych. Dodał, że przedstawił wariant, który
jest najbardziej optymalny z punktu widzenia miasta,

– trwa rozliczenie z Urzędem Marszałkowskim zadania „Montaż efektywnego energetycznie 
oświetlenia ulicznego etap I” oraz przygotowanie dokumentów do podpisania umowy na zadanie 
„Montaż efektywnego energetycznie oświetlenia ulicznego II”, planuje się jeszcze w tym roku 
ogłosić przetarg na drugi etap,

– zgodnie z planem trwają roboty termomodernizacyjne budynków komunalnych przy ul.Gliwickiej
i Grzegorczyka,

– wniosek o dofinansowanie zadania „Remont odcinka ul.Rajcy w Orzeszu-Jaśkowicach” został 
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ujęty na liście zadań rekomendowanych do dofinansowania ze środków Funduszu Dróg 
Samorządowych. Dodał, że dofinansowanie zostanie udzielone po zatwierdzeniu przez prezesa 
Rady Ministrów ww.listy oraz po podpisaniu stosownej umowy,

– budowa nowej oczyszczalni ścieków oraz rurociągu tranzytowego postępuje zgodnie z założonym
harmonogramem. 

Radni poruszyli sprawy:
– przebiegu jednej z linii kolejowych CPK przez Woszczyce w kontekście prowadzonego przez 

Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska postępowania odwoławczego dot. decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na udostępnieniu i 
zagospodarowaniu złoża węgla kamiennego „Żory-Suszec 1” w kontekście projektowanego 
obszaru górniczego „Orzesze”, 

– rozmów z prezesem NT Industry dotyczących: sprzedaży pięter w biurowcu w Jaśkowicach, 
parkingu przy zakładzie i sali widowiskowej, parkowania oraz blokowania przez pojazdy 
dojeżdżające do firmy posesji mieszkańców, 

– analizy zawiązania związku międzygminnego, który zajmowałby się odbiorem i 
zagospodarowaniem odpadów komunalnych na terenie Powiatu Mikołowskiego,

– wysokości  dofinansowania do remontu odcinka ul.Rajcy z Funduszu Dróg Samorządowych oraz 
remontu ul.Słowiańskiej w 2021r. ze środków z budżetu miasta,

– planów Spółki Gazowniczej dotyczących gazyfikacji poszczególnych sołectw i dzielnic Orzesza,
Radni poprosili, aby informację dotyczącą planów gazyfikacji przekazać mieszkańcom za 
pośrednictwem strony internetowej,

– etapu budowy kolektora tranzytowego do oczyszczalni ścieków,
– na jakim etapie jest sprawa przejęcia bocznej ul.Mikołowskiej naprzeciw firmy Labatra,
– podziękowań mieszkańców za ukończenie I etapu remontu ul.Wybickiego. 

Przewodniczący przedstawił terminarz komisji oraz sesji w grudniu br. 

5. Podatki i opłaty lokalne
a) omówienie podatków na 2021r.
Przewodniczący poinformował, że proponowane stawki podatkowe zostały przeanalizowane i 
przegłosowane na Komisji Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Przedstawił
protokół z dnia 25 listopada 2020 r. z przeprowadzonych konsultacji w celu poznania opinii organizacji 
pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w sprawie:

 rocznego programu współpracy Miasta Orzesze z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2021 rok; 
 określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta Orzesze od 1 stycznia 

2021r.; 
 upoważnienia Burmistrza Miasta Orzesze do ustalania wysokości opłaty miesięcznej za 

udostępnienie słupów linii niskiego napięcia oświetlenia drogowego stanowiących własność 
Miasta Orzesze na korzystanie z nich poprzez zawieszenie linii telekomunikacyjnej lub linii 
światłowodowej; 
 zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Miasta Orzesze; 
 szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
 wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właściciela nieruchomości zamieszkałej położonej na terenie Gminy Orzesze; 
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 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu Targowiska w Orzeszu. 

Protokół stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

Kierownik Referatu Finansowego ds. Wymiarów, Opłat i Podatków Lokalnych przedstawiła główne 
założenia podatkowe na 2021r., co stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. Zauważyła, że 
Burmistrz proponuje, aby stawki podatku od nieruchomości przeliczyć zgodnie z obecną inflacją, zaś 
stawki od środków transportowych pozostawić na poziomie stawek dotychczas obowiązujących. 

b) podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 
Miasta Orzesze od 1 stycznia 2021r.
Radny Lechosław Łukasik zgłosił wniosek, aby stawki podatkowe na 2021r. pozostawić na poziomie tych
z 2020r. Zauważył, że prognozowane 350tys.zł które wpłynęłoby do budżetu z tytułu tej podwyżki, nie 
jest kwotą wysoką i nie należy dodatkowo obciążać mieszkańców. Zwrócił uwagę, że na Komisji 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy nie była znana jeszcze kwota wolnych 
środków z roku 2019, którą można pokryć m.in. niezrealizowane środki z podatków od osób fizycznych. 

Skarbnik Miasta omówiła informację dotyczącą bilansowanej wielkości wolnych środków po rozliczeniu 
2019r., co zostało zamieszczone w załączniku Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący zwrócił uwagę, że nie trzeba osobno głosować wniosku Radnego Lechosława Łukasik, 
ponieważ jeśli radni nie podejmą uchwały dotyczącej wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących od 1 stycznia 2021r., to obowiązywać będą nadal te uchwalone na 2020r. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta 
Orzesze od 1 stycznia 2021r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (11) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Teresa Potysz, Piotr Szola, Stanisław Wycisło
PRZECIW (6) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Damian Mrowiec, Adam 
Ratka, Mateusz Szweda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Rajmund Gazda, Joanna Kurasz, Adam Muras, Jan Spendel

6. Uchwały
a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 
2020-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2020-
2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, 
Piotr Szola, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Adam Ratka, Mateusz Szweda

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2020 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2020 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola, Stanisław
Wycisło
PRZECIW (1) Mateusz Szweda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Lechosław Łukasik, Adam Ratka

c) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej Orzesze Nr XV/159/19 z dnia 12 
grudnia 2019r. dotyczącej ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 
budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2020 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy i wprowadzona do porządku obrad sesji. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Uchwały Rady Miejskiej Orzesze Nr XV/159/19 z dnia 12 grudnia 
2019r. dotyczącej ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu budżetowego - 
Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2020 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

d) Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Miasta Orzesze z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 
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Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej rocznego programu współpracy Miasta Orzesze z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2021 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Śląskiego na 
finansowanie zadania własnego na 2021 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Śląskiego na 
finansowanie zadania własnego na 2021 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Artur Brandys

f) Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta Orzesze do ustalania wysokości 
opłaty miesięcznej za udostępnienie słupów linii niskiego napięcia oświetlenia drogowego 
stanowiących własność Miasta Orzesze na korzystanie z nich poprzez zawieszenie linii 
telekomunikacyjnej lub linii światłowodowej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcie uchwały dotyczącej upoważnienia Burmistrza Miasta Orzesze do ustalania wysokości opłaty 
miesięcznej za udostępnienie słupów linii niskiego napięcia oświetlenia drogowego stanowiących 
własność Miasta Orzesze na korzystanie z nich poprzez zawieszenie linii telekomunikacyjnej lub linii 
światłowodowej. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
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Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

g) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu Targowiska w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu Targowiska w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

h) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do aktualizacji studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przystąpienia do aktualizacji studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

i) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej nadania nazw drogom wewnętrznym. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
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Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
j) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej 
przejazdu i przechodu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. Wyjaśnił, że uchwała dotyczy wyjaśnienia sporu w
Jaśkowicach w rejonie ogródków działkowych. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej 
przejazdu i przechodu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach,
Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, 
Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

k) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Miasta Orzesze
Projekt uchwały został wycofany z porządku obrad. 

l) Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi
Projekt uchwały został wycofany z porządku obrad. 

m) Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości zamieszkałej położonej na terenie Gminy 
Orzesze
Projekt uchwały został wycofany z porządku obrad. 

n) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy i wprowadzona do porządku obrad sesji. 
Powiedział, że temat był analizowany na wcześniejszych komisjach i zgodnie z wypracowanym 
stanowiskiem proponuje się, aby stawka za odbiór odpadów komunalnych wynosiła 33zł od osoby, jeżeli
odpady komunalne są w sposób selektywny zbierane i odbierane. Zauważył, że zwiększenie stawki nie 
spowoduje zmniejszenia zakresu świadczonych usług. Dodał, że zgodnie z ustaleniami odpady bio nie 
będą już odbierane w workach, tylko na każdą posesję dostarczony zostanie kubeł o pojemności 120l. 
Dopowiedział, że dla rodziny powyżej 5 osób dostarczony zostanie drugi pojemnik na odpady bio. 

Pan Tomasz Szier omówił zakres świadczonych usług w ramach opłaty za odpady komunalne. Zwrócił 
uwagę, że kompostownie nie przyjmują już odpadów bio w workach, dlatego wprowadzone zostaną 
kubły na te odpady. Dodał, że obniżenie stawki za kompostowanie odpadów biodegradowalnych na 
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własnej działce (zgodnie z obowiązującą ustawą) planuje się wprowadzić od marca 2021r., po analizie 
przeprowadzonej wśród mieszkańców.  
Przewodniczący zauważył, że ustawa nie przewiduje możliwości obniżenia opłaty za odpady komunalne 
dla posesji, które są ogrzewane gazem. Zwrócił uwagę, że zgodnie z ustawą system gospodarowania 
odpadami komunalnymi powinien się samobilansować, a mimo tego trzeba już było dopłacać do 
odpadów z budżetu miasta. Dodał, że przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów został 
unieważniony. Zaapelował o odpowiednią segregację odpadów, tak aby mieszkańcy nie musieli uiszczać 
wyższej opłaty za odbiór odpadów. Powiedział, że więcej informacji odnośnie systemu gospodarowania 
odpadami komunalnymi zostanie zamieszczone na stronie internetowej czy Facebooku Gazety Orzeskiej. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (11) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, 
Joanna Kurasz, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Jan Spendel
PRZECIW (7) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Teresa Potysz, Adam 
Ratka, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Rajmund Gazda, Damian Mrowiec, Piotr Szola

7. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXVI 
Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w zdalnym posiedzeniu.

                                                                                                                                Przewodniczący

     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Maria Mierzwa-Owczarek            mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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